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Inleiding 
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College van B&W Deventer

Postbus 5000 

7400 GC Deventer

Schriftelijke vragen art 46 RvO 

Onderwerp: Beschikbare middelen armoedebestrijding en schuldhulpverlening

Geacht College,

De kosten voor het levensonderhoud en de hoge energielasten treffen ook de inwoners van onze gemeente. 
De bestaanszekerheid van veel Deventenaren komt hiermee onder druk te staan.

De verwachting is dan ook dat het aantal aanvragen voor (complexe) schuldhulpverlening en het beroep op 
toeslagen zoals de bijzondere bijstand al dit jaar zullen toenemen. We weten dat de budgetten voor 
inkomensondersteuning al onder druk staan en dat de werkdruk bij de medewerkers nu al hoog is. Op het 
moment dat er sprake is van betalingsachterstanden of schulden is snel handelen van belang om ergere 
problematiek te voorkomen.

De verwachting is dat ondersteuning vanuit het kabinet pas in 2023 beschikbaar komt.

De fractie van Deventer Sociaal heeft de volgende vragen:

1)

Verwacht het college dat de huidige beschikbare middelen voor inkomensondersteuning en 
schuldhulpverlening voldoende zijn om extra aanvragen die dit jaar worden gedaan op te kunnen vangen?

2)

Heeft het college zelf al nagedacht over aanvullende maatregelen, zo ja waar moeten we dan aan denken?

3)

Is het college het met ons eens dat inwoners in een kwetsbare positie, zo snel als mogelijk geholpen moeten 
worden en dat het oplopen van wachtlijsten juist in deze gevallen onwenselijk is?

4)

Is er binnen de huidige formatie van het BAD en de afdeling inkomensondersteuning voldoende capaciteit 
beschikbaar om extra aanvragen snel in behandeling te kunnen nemen?

Zo nee, welke stappen zet het college om de werkdruk niet onverantwoord hoog op te laten lopen en tevens 
langere wachttijden te voorkomen?

5)

Binnen de huidige wetgeving hebben mensen recht op schuldhulp als het inkomen ook voldoende is om de 
vaste lasten te kunnen betalen. Daarnaast is het ook niet toegestaan om nieuwe schulden of 
betalingsachterstanden te laten ontstaan.

Mensen krijgen nu te maken met hogere vaste lasten en het risico op het maken van extra 
schulden/betalingsachterstanden neemt toe.

Heeft het college de wettelijke mogelijkheid om er lokaal voor te kiezen deze mensen toch toe te laten in de 
schuldhulpverlening?

Met vriendelijke groet,

Kitty Schmidt- Raadslid Deventer Sociaal
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Geachte mevrouw Schmidt,

In uw brief die wij op 6 september jl. ontvingen hebt u ons college schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld 
over de beschikbare middelen voor armoedebestrijding en schuldhulpverlening. Ons antwoord is als volgt.

Vraag 1

Verwacht het college dat de huidige beschikbare middelen voor inkomensondersteuning en 
schuldhulpverlening voldoende zijn om extra aanvragen die dit jaar worden gedaan op te kunnen vangen?

Antwoord

Het kabinet heeft op Prinsjesdag extra maatregelen aangekondigd en op 5 oktober is de uitwerking van het 
energieplafond geconcretiseerd. 

Ten aanzien van inkomensondersteuning geldt dat er buiten de toegekende € 400.000 nu wordt gewerkt aan 
een ondersteuningsfonds voor inwoners. De concrete uitwerking van het energieplafond door het Rijk voor de 
individuele inwoner is nog onduidelijk. De verwachting is dat niet alle inwoners van Deventer de gevolgen van 
de prijsstijging van de energierekening zelf kunnen dragen. Het college stelt bij de begroting voor hier € 1,7 
miljoen voor te reserveren. 

Binnen schuldhulpverlening zien we op dit moment nog geen grote stijging van het aantal aanvragen. We 
realiseren ons echter dat een stijging daarvan (gelet op de stijgende energieprijzen en kosten van 
levensonderhoud) eigenlijk niet uit kan blijven. De financiële middelen om een stijging in 2022 op te vangen 
zijn gereserveerd, maar in de huidige arbeidsmarkt bestaat wel het risico dat de capaciteit niet tijdig kan 
worden opgeschaald als er binnen een hele korte tijd een hele grote hoeveelheid aanvragen wordt ingediend. 
In de miljoenennota van 20 september jl is extra uitvoeringsbudget toegezegd door het Kabinet. Onder welke 
voorwaarden dit wordt verstrekt is nog onderwerp van gesprek met het Rijk.  

Vraag 2

Heeft het college zelf al nagedacht over aanvullende maatregelen, zo ja waar moeten we dan aan denken?

Antwoord

Naast de tegemoetkoming energiekosten van het Rijk heeft de gemeente het beleid om bijzondere bijstand te 
verstrekken voor de hogere energiekosten.



Voor wat betreft de schuldhulpverlening heeft uw raad er bij het vaststellen van het Beleidsplan Inzet Op 
Ondersteuning En Geldzorgen op 1 december 2021 voor gekozen om meer in te zetten op vroegsignalering. 
De afspraken met de woningcorporaties zijn geïntensiveerd, in de hoop dat huurders met betalingsproblemen 
eerder bij de gemeente in beeld komen. Daarnaast wordt actief contact gezocht met inwoners waarvan het 
signaal wordt afgegeven door andere vaste laten partners (energiebedrijven, waterbedrijven, 
zorgverzekeraars) dat er achterstanden ontstaan. Op deze aanpak wordt de komende tijd extra ingezet, op 
die manier hoopt het college te voorkomen dat inwoners te lang wachten met het zoeken van hulp. 

Voor de mensen die een beroep doen op de bijzondere bijstand/het ondersteuningsfonds als gevolg van een 
stijging van de energierekening wordt actief een gesprek met de collega’s van schuldhulpverlening 
aangeboden om te bezien of extra ondersteuning gewenst is. Daarnaast wordt verkend of er kleine 
aanpassingen in het huis nodig zijn waarvoor bijzondere bijstand wordt verstrekt. Hierbij wordt gebruik 
gemaakt van de kennis en kunde van de energiecoaches. 

Er wordt opnieuw breed gecommuniceerd over de landelijke en lokale regeling, waaronder juist ook het 
ondersteuningsfonds. Het doel van het college is om zoveel mogelijk mensen te bereiken om te voorkomen 
dat er onnodig meer problemen ontstaan. We laten hierbij de vaste normbedragen los en hanteren het 
principe van het besteedbaar inkomen. Om zoveel mogelijk mensen te bereiken openen wij op diverse 
locaties loketten voor mensen. Niet alleen op het stadhuis, maar ook in de buurt, bij werkgevers. De 
communicatie zal ook via de scholen verlopen. 

Daarnaast is er een Plan van Aanpak woningverbetering Energiearmoede en een pilot duurzaamheidskrediet 
voor de inwoners van Zandweerd die ingezet gaat worden om woningen te verduurzamen, denk aan bv. 
dubbel glas of spouwmuren. De regeling is voor inwoners met een laag inkomen en die een eigen woning 
hebben die matig of slecht is geïsoleerd.

Vraag 3

Is het college het met ons eens dat inwoners in een kwetsbare positie, zo snel als mogelijk geholpen moeten 
worden en dat het oplopen van wachtlijsten juist in deze gevallen onwenselijk is?

Antwoord

Ja en dat is in lijn met het Beleidskader Inzet Op Ondersteuning En Geldzorgen en de (Verlenging) van de 
gemeentelijke middelen energie-armoede die het college reeds aan uw raad ter besluitvorming heeft 
voorgelegd. 

Vraag 4

Is er binnen de huidige formatie van het BAD en de afdeling inkomensondersteuning voldoende capaciteit 
beschikbaar om extra aanvragen snel in behandeling te kunnen nemen?

Zo nee, welke stappen zet het college om de werkdruk niet onverantwoord hoog op te laten lopen en tevens 
langere wachttijden te voorkomen?

Antwoord

Binnen de reguliere formatie kan het extra werk niet worden opgevangen. Bij het begrotingsvoorstel voor het 
ondersteuningsfonds stelt het college uw raad voor om ook budget beschikbaar te stellen voor uitbreiding van 
de formatie (minimaal 2 fte voor zowel Inkomensondersteuning als het BAD). Voor team 
inkomensondersteuning was al extra capaciteit ingehuurd om de landelijke regeling uit te voeren.  Het kabinet 
heeft daarnaast aangekondigd dat de gemeenten extra uitvoeringsbudget beschikbaar krijgen. Maar onder 
welke voorwaarden is nog onderwerp van gesprek met het rijk. 

Vraag 5

Binnen de huidige wetgeving hebben mensen recht op schuldhulp als het inkomen ook voldoende is om de 
vaste lasten te kunnen betalen. Daarnaast is het ook niet toegestaan om nieuwe schulden of 
betalingsachterstanden te laten ontstaan.

Mensen krijgen nu te maken met hogere vaste lasten en het risico op het maken van extra 
schulden/betalingsachterstanden neemt toe.



Heeft het college de wettelijke mogelijkheid om er lokaal voor te kiezen deze mensen toch toe te laten in de 
schuldhulpverlening?

Antwoord
Er is geen wetgeving die bepaalt welke criteria er zijn voor het toelaten van mensen tot de 
schuldhulpverlening. Gemeenten hebben daar hun eigen beleidsvrijheid in. Deventer heeft gekozen voor een 
brede toegankelijkheid van de schuldhulpverlening en kent geen uitsluitingscriteria. Dat betekent dat óók 
inwoners die geen “sluitend budget” hebben, worden toegelaten tot de schuldhulpverlening. Voor deze 
specifieke groep geldt echter wel, dat het bieden van een oplossing lastig is. Zo is een reguliere 
schuldregeling geen optie als de schulden maandelijks oplopen. Dat betekent dat er voor deze groep 
maatwerk wordt geboden, waarbij ook nadrukkelijk wordt gekeken hoe de gemeentelijke regelingen (zoals de 
energietoeslag, het ondersteuningsfonds en bijzondere bijstand) kunnen worden ingezet om toch tot een 
structurele oplossing te komen. 

Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer,
de secretaris, de burgemeester,

M.A. Kossen R.C. König
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